
Sitno, 29 września 2017 r. 

ST.0002.VII.40.2017 

Protokół Nr XL/2017 

R a d y G m i n y 

w Sitnie 

z dnia 29 września 2017 roku 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

5. Podjęcie uchwał: 

 w sprawie przyjęcia „Programu Współpracy Gminy Sitno z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na terenie Gminy Sitno na rok 2018” (215); 

 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii 

na 2017 rok (216) 

 w sprawie utworzenia Muzeum Pożarnictwa w Cześnikach i nadania statutu 

(217) 

 w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin, zajęć dla dyrektorów szkół na terenie Gminy Sitno (218) 

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

8. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Radni obecni: 

1. Biłant Tomasz 

2. Chaińska Joanna 

3. Klikicki Krzysztof 

4. Kozak Leszek 

5. Łazorczyk Tomasz 

6. Mazurek Janusz 

7. Ryszczuk Jan 

8. Szawarski Ryszard 

9. Wydmański Władysław 

10. Sokołowski Dariusz 

11. Polski Robert 

Radny nieobecny: 

1. Tokarz Kazimierz 

2. Teresa Chmiel 

3. Torba Janusz 

4. Gąsior Tomasz 

 

 



Ad. 1 

Otwarcie obrad 

 

Pan Krzysztof Klikicki – Przewodniczący Rady otworzył obrady XL Sesji Rady 

Gminy Sitno. Na wstępie Przewodniczący powitał Wójta Gminy Sitno Pana Mariana Bernata, 

Skarbnik Gminy Panią Jolantę Hryciuk, Kierownik GOPS Panią Barbarę Tor, gości z Czech, 

grupę z rewitalizacji, przedstawicieli Stowarzyszenia i Rozwoju Gminy Sitno C.L. oraz 

Radnych. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 12.00 i trwały do godz. 15.00. 

 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 

 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że na sali obrad obecnych jest 8 radnych, wobec 

czego zachowane zostało wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Dodał, że Pan Tomasz Łazorczyk dotrze w trakcie sesji. W nawiązaniu do obecności 

przedstawicieli samorządu czeskiego przedstawił podział administracyjny Czech.  

Pan Wójt poprosił o dodanie do porządku 3 uchwał: w sprawie przyjęcia Lokalnego 

Programu Rewitalizacji Gminy Sitno na lata 2017 – 2023, w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej gminy na rok 2017,w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Sitno na lata 2017-2026. W skrócie omówił program rewitalizacji. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy występują jakieś uwagi dotyczące porządku obrad. 

Następnie poddał porządek wraz uchwałami zaproponowanymi przez wójta pod głosowanie.  

 

Radni Gminy Sitno przyjęli proponowany porządek obrad wraz z zaproponowanymi 

zmianami jednomyślnie. 

 

Pan Przewodniczący oddał głos Pani Prezes Teresie Twardziszewskiej.  

Pani Prezes poinformowała o projekcie rewitalizacji i inwestycji. Nadmieniła, że są  

w trakcie przygotowywania dokumentów. Projekt został napisany na kwotę 253 tys. zł wkład 

własny to 37 962,00 zł. Projekt obejmuje 2 szkoły w Horyszowie Polskim i Cześnikach. 

Omówiła, jakie inwestycje zostałyby wykonane. Dodała, że budynki gminne są tylko 

dzierżawione przez Stowarzyszenie. Poprosiła o wsparcie od gminy na w/w inwestycję. 

 Pan Przewodniczący poinformował, że posiada pismo od Pani Prezes. Jest tego zdania 

żeby wspomóc stowarzyszenie dodał, że szkoły – budynki są własnością gminy. 

 Pani Prezes poinformowała, jakie już środki poszły na studium wykonalności a jest to 

około 10 450,00 zł. Dodała, że projekt będzie realizowany w okresie wakacyjnym. 

 Pan Wójt oznajmił, że każdy zewnętrzny projekt i pieniądze trzeba wykorzystać.  

Musi zapoznać się z projektem. Jest zdania żeby pomóc, lecz, w jaki sposób to jeszcze się 

zastanowi. Na tą chwilę takich środków gmina nie posiada. Dodał, że projekt jak zaliczyłby 

się do wydatków majątkowych byłoby to bardzo ważne, ponieważ poprawiłby się przelicznik 

zadłużenia i możliwości spłaty. 



 Pan Przewodniczący zapytał Pana Wójta czy w projekcie budżetu znajdą się środki na 

powyższą inwestycję. 

 Pan Wójt odpowiedział, że postara się to wykonać. 

 Pani Grażyna R. z ODR w ramach zespołu rewitalizacji podziękowała za prace i 

zaangażowanie zespołu rewitalizacji. 

Ad. 3 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

 

 Na sali obrad jest 11 radnych.  

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji Uchwał i Wniosków weszli 

nw. Radni: Pan Tomasz Łazorczyk, Pan Ryszard Szawarski i Pan Janusz Mazurek. 

 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej 

składu przez Radnych 8 głosami za, wstrzymało się - 3, przeciw- 0.  

 

Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 5 

Podjęcie uchwał 

 

Pan Przewodniczący Krzysztof Klikicki poprosił Pana Tomasza Łazorczyka  

o odczytanie projektów uchwał. 

Pan Tomasz Łazorczyk odczytała kolejno projekty uchwał celem ich podjęcia: 

 

1. Uchwała Nr XL/215/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 29 września 2017 r. 

w sprawie przyjęcia „Programu Współpracy Gminy Sitno z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

terenie Gminy Sitno na rok 2018” 

 

 Pan Wójt oznajmił, że program uchwalany jest każdego roku. W skrócie omówił jego 

zawartość. Nadmienił o procedurze, jaka musi się odbyć żeby można było podjąć uchwałę – 

uchwała musi być konsultowana z organizacjami pozarządowymi i takie też konsultacje się 

odbyły.  

 Pan Przewodniczący nadmienił o mieszkance z Horyszowa Polskiego, która złożyła 

pismo do rady, w którym zwróciła się z prośbą o dofinansowanie niepełnosprawnej córce 

transportu do Bródka. Córka ma stwierdzoną niepełnosprawność, lecz jest to osoba 

pełnoletnia, która przekroczyła 25 rok życia.  

 Pan Wójt zaznaczył, że dziecko jest dowożone do Ośrodków w Zamościu, pomimo,  

że przekracza 25 rok życia. Dodał, że są organizowane dla tych dzieci również zajęcia  

w Bródku. Przekazanie środków może nastąpić tylko wtedy, gdy świetlica będzie miała 

osobowość prawną, a na tę chwilę nie wiemy czy prowadzi ją Stowarzyszenie czy osoba 

fizyczna.  

Pan Tomasz Łazorczyk wtrącił, że Pani prosiła o dofinansowanie świetlicy. 

Pan Przewodniczący oznajmił, że była też mowa o dofinansowaniu dojazdów. 



Brak Pana Roberta Polskiego 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 10 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 10 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

2. Uchwała Nr XL/216/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 29 września 2017 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii 

na 2017 rok 

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy występują jakieś pytania? 

Brak. 

Nieobecny jeden z Radnych. 

  

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 10 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 10 

Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

3. Uchwała Nr XL/217/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 29 września 2017 r. 

w sprawie utworzenia Muzeum Pożarnictwa w Cześnikach i nadania statutu 

 

Pan Przewodniczący nadmienił, że statut został uzgodniony z Ministrem Kultury  

i Dziedzictwa Narodowego oraz z Wojewodą. 

Pan Wójt omówił treść uchwały i procedurę opiniowania statutu. 

Brak jednego radnego. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 10 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 10 

Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

4. Uchwała Nr XL/218/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 29 września 2017 r. 

w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin, zajęć dla dyrektorów szkół na terenie Gminy Sitno 

 

Pan Przewodniczący powiedział, że w związku ze zwiększeniem oddziałów  

w Jarosławcu, należy w Szkole Podstawowej w Jarosławcu zmienić z 6 godz. na 4 godz. 

Pan Wójt omówił treść uchwały. Poparł poprawkę zaproponowaną przez 

Przewodniczącego. 

Pan Przewodniczący zaproponował przegłosować poprawkę. 

Wszyscy radni zagłosowali za przyjęciem poprawki. 



W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 11 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 11 

Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

5. Uchwała Nr XL/219/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 29 września 2017 r. 

w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Sitno na lata 2017 – 2023 

 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, na czym będzie polegać rewitalizacja. 

Pan Robert Polski zabrał głos zapytał czy w rewitalizacji będą uwzględniane postulaty 

Pani Prezes ze Stowarzyszenia? 

Pan Grzegorz Wronowski autor Rewitalizacji Gminy Sitno zabrał głos poinformował, 

że występuje tutaj zbieżność słów. A więc są dwa odrębne programy rewitalizacji, które nie 

mają ze sobą nic wspólnego. 

Pan Wójt wyjaśnił, które miejscowości objęte są w programie rewitalizacji.  

Pan Grzegorz Wronowski w skrócie objaśnił całą procedurę rewitalizacji. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 11 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 11 

Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

6. Uchwała Nr XL/220/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 29 września 2017 r. 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2017 

 

Pan Przewodniczący Komisji Budżetowej zaakceptował zmiany w budżecie. 

Pani Skarbnik w skrócie omówiła uchwałę. 

Pan Wójt także w skrócie odniósł się do uchwały. Nadmienił o subwencji oświatowej, 

arkuszach organizacyjnych i gimnazjach. 

 

7. Uchwała Nr XL/221/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 29 września 2017 r. 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sitno na lata 2017-2026 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że powyższa uchwała jest konsekwencją 

poprzedniej. Zapytał czy występują jakieś uwagi. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 11 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 11 

Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

 

 

 



Ad. 4 

Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że protokoły zostały dostarczone tydzień 

wcześniej razem z projektami uchwał na sesję. Dodał, że Pan Władysław Wydmański 

zaproponował, żeby zamieścić przez siebie zredagowaną wypowiedz do protokołu nr 

XXXIX/2017 z dnia 25 sierpnia 2017 r. Nadmienił, że Pan Krzysztof przygotował 3 formy 

wypowiedzi: jedną z nich jest „słowo w słowo” wypowiedź z nagrania tym samym jest za 

tym, żeby wprowadzić taką formę i rozwiać wszystkie wątpliwości. Zapytał czy radni 

wyrażają zgodę.  

Radni zgodzili się. Zagłosowali za wprowadzeniem zmian. 

Tym samym przeszedł do głosowania nad protokołami. 

 

Protokoły z sesji Rady Gminy o numerach XXXVIII/2017 z 11 sierpnia 2017 r.  

i XXXIX/2017 z 25 sierpnia 2017 r. zostały przyjęte jednomyślnie. 

 

Pan Przewodniczący zaproponował 5 min przerwy. 

Po przerwie kolejny punkt obrad. 

 

Ad. 6 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy 

 

Pan Wójt omówił następujące kwestie: 

1. Dożynki w Czołkach w 2018 r.; 

2. Woda w Jarosławcu - zła jakość; 

3. KGW Horyszów Polski – środki LGD; 

4. Rewitalizacja – program; 

5. Zebrania sołeckie; 

6. MZK; 

7. Drogi i chodniki - remonty; 

8. GOPS – pomoc; 

 

Ad. 7 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

 

Pan Jan Ryszczuk zapytał o podanie Pana N. do spółki wodnej w sprawie umorzenia. 

Pan Wójt odpowiedział, że to nie jest jego zakres, ale odpowie. Wyjaśnił radnym, na 

czym polega sprawa Pana N.  

Pan Jan Ryszczuk poprosił o gruz na drogę. 

Pan Wójt oznajmił, że na tą chwilę gmina nie ma środków. 

Pan Władysław Wydmański: „Chciałbym podziękować za wyrównanie dróg 

osiedlowych bardzo nam przyjemnie, że to zostało wykonane i doprowadzone do lepszego 

stanu, dziękuję za pomoc przy budowie chodnika, opaski wokoło bloku nr 400. Bardzo proszę 



o podjęcie działań żeby to oświetlenie w tym roku zostało wykonane, chodzi o 3 lampy, które 

zostały ujęte w budżecie na rok 2017.” 

Pan Wójt zaznaczył, że projekty zostały złożone na 11 lamp. Czekamy na firmę, która 

zrobi inwestycję za w miarę nieduże środki. Jest zdania żeby to zrobić, bo jest to bardzo 

istotna rzecz. 

Pan Władysław Wydmański zaznaczył, że wspomniane 3 lampy trzeba zrobić w tym 

roku. 

Pan Wójt oznajmił, że trzeba zrobić całość, czyli 11 lamp wtedy projekt zostanie 

zrealizowany. Poprosił o cierpliwość. 

Pan Robert Polski podziękował za wszystko, co zostało wykonywane w miejscowości 

Sitno. Zapytał w imieniu mieszkańców, co się dzieje z kanalizacją w Sitnie i jakie są w tym 

temacie postępy? 

Pan Wójt dodał, że dotarły aneksy. Dodał, że ma kontakt z firmą, która pozyskuje 

środki i myśli, że wszystko zostanie pozytywnie zrealizowane. Koszt kanalizacji nie może 

przekraczać 4 000 000  zł z tego 20 % wkład własny. Kolejny projekt, który będzie 

realizowany to modernizacja i termomodernizacja budynku gminy. Poinformował także  

o innych projektach i inwestycjach. Nadmienił o budowie nadajnika w Sitnie. Odnośnie 

pieców (OZE) –czekamy na interpretacje indywidualną (vat). Na przełomie października – 

listopada będzie ogłoszony przetarg. 

Pan Ryszard Szawarski zapytał czy nie jest możliwe ogłoszenie przetargu wcześniej? 

Pan Wójt oznajmił, że nie można, bo to inwestycja unijna, przez co obowiązują 

terminy.  

Pan Ryszard Szawarski zapytał o firmę, która będzie montowała piece. 

Pan Wójt odpowiedział, że wszystko wyjdzie po przetargu dodał, że nie wie, jaka 

firma wygra. 

 Pan Tomasz Łazorczyk podziękował za wszystko, to, co zostało wykonane  

w Horyszowie Polskim poprosił o poprawienie chodnika. 

 Pan Wójt poinformował, że ma już wyznaczoną kolejność wykonywania robót. 

Pan Tomasz Łazorczyk wspomniał o remontowanej drodze poprosił o konsultacje 

dowożenia gruzu z Panią Sołtys lub z nim. 

 Pan Jan Ryszczuk poprosił o ocieplenie stropu w remizie. 

 Pan Wójt zaznaczył, że zostanie to wykonane. 

 

Ad. 8 

Zamknięcie obrad sesji 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesji, Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował: 

Krzysztof Prokopowicz       Przewodniczący  

          Rady Gminy 

          Krzysztof Klikicki 


